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KERÜLETFEJLESZTÉSI és környezetvédelmi bizottsága
JEGYZŐKÖNYVKészült a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 2025. április 15-én a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében (1102 Budapest, Szent László tér 29. II. em. 200.] megtartott ülésén. A jegyzőkönyvet vezeti: Tibold Zsanett.

Az ülés kezdetének időpontja: 15.03 óra
A jelenléti ív alapján jelen vannak:Ács Andrea képviselő, a Bizottság elnöke,dr. György Bence István, Dr. Péter Norbert, Vékony Csongor Levente, a Bizottság képviselő tagjai, Király-Tóth Attila, dr. Tóth Bence Péter, Tóth Lívia, a Bizottság nem képviselő tagjai.
Tanácskozási joggal jelen vannak:Dr. Szabó KrisztiánDr. Mózer ÉvaSomlyódy Csaba Dr. Ács ViktóriaMóré TündeKármán Kitti

jegyzőaljegyzőalpolgármestera Jegyzői Titkárság vezetőjea Főépítészi Osztály vezetőjea Hatósági Főosztály Környezetvédelmi Osztály vezetője
A nyilvános ülésen részvevő:Krasnyánszki Ádám nem képviselő bizottsági tag
Az ülést vezeti: Ács Andrea bizottsági elnök
Elnök: Na akkor újraindítok, jó? Szóval a Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságnak a 2025. április 15-ei ülését akkor megnyitom, és akkor Jegyző úr pont szóra belépett, úgyhogy így már mindenféleképpen meg tudom nyitni. Köszöntök mindenkit és megállapítom, hogy a hétfős Bizottság 7 fővel jelen van, tehát mindenféleképpen határozatképesek leszünk. A jegyzőkönyvet Tibold Zsanett vezeti, az ülésről hangfelvétel készül és ugye nyilvános az ülésünk. Megkérem a képviselőtársaimat, hogy aki nem jelentkezett még be - de az is megtörtént - az tegye meg, aki pedig a jelenléti ívet nem írta alá, az majd az ülés végén ezt intézze el. Javaslatot tudok tenni a napirend, a kiküldött meghívóban szereplő napirendnek az elfogadására. Én nem kívánok új napirendi pontot felvenni. Valaki levenni, fölvenni? Nem, akkor indítom a szavazást a napirendünk elfogadásáról.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbiak szerint fogadja el a napirendjét [13/2025. (IV. 15.)]:1. A Budapest Airport Szomszédjaiért Alapítvány „Kibővített zajvédelmi program 2022-2025” című pályázatán történő részvétel (226. számú előterjesztés] Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester
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2. A Budapest X. kerület Kőbánya Hőség- és UV-riadóterve című dokumentum elfogadása (222. számú előterjesztés)Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester3. A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat kerületi építési szabályzatáról szóló 16/2020. (XI. 26.) önkormányzati rendelet telepítési tanulmányterv alapján történő, a Budapest X. kerület, Orbán István utca, Keresztúri út, (39210/191) hrsz.-ú közterület, (39210/188) hrsz.-ú közterület és a (39210/174) hrsz.-ú közterület által határolt területre vonatkozó módosításának kezdeményezése (208. számú előterjesztés) Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester4. A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal 2024. évben végzett tevékenységéről szóló beszámoló (225. számú előterjesztés) Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző
Elnök: Köszönöm. Megállapítom, hogy a Bizottság egyhangúlag 7 igen szavazattal elfogadta a napirendet.

1. napirendi pont:
A Budapest Airport Szomszédjaiért Alapítvány „Kibővített zajvédelmi program 2022- 

2025" című pályázatán történő részvétel
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Első napirendi pont a Budapest Airport Szomszédjaiért Alapítvány „Kibővített zajvédelmi program 2022-2025" című pályázatán történő részvétel, és ennek az előterjesztésnek most már van száma is, ez a 226-os előterjesztés, Radványi alpolgármester úr az előterjesztő. Valakinek van-e bármilyen kérdése? Jó, nekem sincs, akkor. Ja igen, ugye Alpolgármester úr nincs itt, ezért nem tudom megkérdezni, hogy szeretné-e kiegészíteni, de nem szeretné. (Somlyódy Csaba 
alpolgármester úrtól jelzés.) Igen, tehát mondta, hogy nem szeretné kiegészíteni, ha csak én nem kérdezek valamit, de még tartogatom. Jó, akkor meg tudom kérni a Bizottságot, hogy szavazzunk a 226-os előterjesztésről. Indítom a szavazást.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 7 igen, egyhangú szavazattal a Budapest Airport Szomszédjaiért Alapítvány „Kibővített zajvédelmi program 2022-2025" című pályázatán történő részvételről szóló 226. számú előterjesztést támogatja [14/2025. (IV. 15.)].

Elnök: Köszönöm. Megállapítom, hogy a Bizottság egyhangúlag 7 igen szavazattal támogatta a 226-os számú előterjesztést, ezzel a napirendi pontot lezárom.
2. napirendi pont:

A Budapest X. kerület Kőbánya Hőség- és UV-riadóterve című dokumentum elfogadása 
Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester

Elnök: Második napirendi pont, 222-es számú előterjesztés, Budapest X. kerület Kőbánya Hőségés UV-riadóterve című dokumentum elfogadása, előterjesztő Polgármester úr. Ha itt lenne, akkor meg tudnám kérdezni, hogy szeretné-e kiegészíteni. A bizottsági tagokat kérdezem, hogy bármilyen észrevétel van-e a tervvel kapcsolatban? Kérdés? Nekem annyi észrevételem lenne, hogy ugye a terv tartalmazza azt, hogy most jelenleg hol vannak párakapuink. Hogy az a kérdésem, hogy ennek a körét esetleg vagy azon elgondolkodhatnánk, hogy ezeknek a körét a 
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jövőben egy kicsit terjeszteni? Nem azért, merthogy az én önkormányzati körzetemben nincsen párakapu, tehát nem ezért mondom, de ugye tíz helyszínen van, hogy esetleg ezt lehetne bővíteni. Illetve a másik az egy kérdés, hogy szerepel ebben a tervben nagyon helyesen, hogy az óvodai intézményeknek az árnyékolását azt meg kellene oldanunk, és pont itt Alpolgármester urat kérdeztem, ugye sokat beszélgettünk erről, hogy ez minden óvodánknál megoldott-e? Mert azért azt mi is érezzük, hogy nem is az, hogy 30 fok, meg 31 fok van, hanem már 40 fok. Hogy ezzel, hogy állunk most, hogy minden óvodában megoldott-e ez? Ugye erre Alpolgármester úr valamit mondjon nekem. Szeretném megkérni, jó? Hogy ezzel, hogy állunk? És akkor megadom a szót Alpolgármester úrnak.
Somlyódy Csaba: Köszönöm szépen. A párakapuról annyit, hogy ahol a Bizottság elrendeli, ott van párakapu. Jelen pillanatban ugye a meglevő párakaput és páravulkánt - hiszen az Óhegyen az van - műszakilag kipróbáltuk, tehát működőképes. Ugye itt kétfajta van, a fix, meg a mobil. A mobilt azt át lehet helyezni, a fixet értelemszerűen nem, tehát ezekkel a részekkel rendben vagyunk. Tehát ezt a KŐKERT üzemelteti ezeket a párakapukat, tehát a műszaki rendbetétel, meg az üzemeltetés az ő feladata. Üzemképes, úgyhogy én azt gondolom, hogy április végén már lassan reméljük - ha a meteorológiának hinni lehet, akkor - el lehet majd indítani, legalábbis egy részét. A másik, hogy nyilván folyamatosan történik az óvodáknak a műszaki korszerűsítése. Ugye azt mondta az egyik kedves barátom, aki ezzel foglalkozik, hogy ez volt az eddigi legmelegebb nyár, ami mögöttünk van, de higgyem el, hogy hosszú időn keresztül ez lesz a leghidegebb. Tehát vélhetően melegebb lesz a jövőben, egyre nagyobb szükség lesz ezekre a dolgokra, hogy az ottani játszórész, homokozók és a többi az óvodákban, amik vannak, ez megvalósuljon. Igyekszünk mindenhova nyilván ezt biztosítani, és amikor az óvodák felújítására kerül sor, akkor ez már szinte kötelező helyzetgyakorlat. Még nincs mindenütt meg, de az idén is, ami korszerűsítés van az óvodában, mindenütt be lesz építve, úgyhogy most már gyakorlatilag a kétharmadában az óvodáknak ez megoldott, és a másik részen is hát tudunk gondoskodni ideiglenesen az árnyékolásról. Nemcsak ez tartozik ehhez a részhez hozzá, ezt csak kiegészítésképpen mondom, hanem az a program is, amit az Önkormányzat indított el, hogy valamennyi óvodába biztosítsuk azt a légtechnikát, ami mondjuk a nyáron, ha nem is minden helyiségben, de mondjuk a csoportszobák tekintetében élvez elsőbbséget. A hűtést meg tudjuk oldani, hiszen egyre nagyobb szükség van erre, itt nemcsak az árnyékolástechnikai részére, hanem a hűtésre is, úgyhogy az idén is több helyen már be is építettük műszakilag ezeket a berendezéseket. Nyilván, hogy úgy mondjam, nem a vezetőnőnek az irodája az elsőbbséget élvező, hanem a kisgyerekeknek a foglalkoztatója, azokban mindegyikben lesz. Az lenne a jó, hogyha az egész óvoda mindenütt, teljes mértékben az lenne, de ettől még messze vagyunk. Köszönöm.
Elnök: Nagyon szépen köszönöm. Illetve, ami nekem még ugye eszembe jutott, ami van a képviselőknek ez a kvázi költségkerete. Ugye én is tavaly napvitorlát, tehát napvitorlára is szántam ebből az összegből az egyik ilyen pici, kisebb játszótér fölé, illetve nálam van egy nagy kutyafuttató, meg egy kisebb ilyen kutyasétáltatásra kijelölt hely. A kutyasétáltatásra kijelölt helynél ott nem kellett, mert pont egy ilyen nagy terebélyes fa alatt van, viszont a másik, viszont a kutyafuttatónál, ami a nagyobb, oda kellett napvitorlát tenni, ami egyrészt a gazdiknak is jó természetesen, mert ugye kiülnek a padra, meg hát ugye a négylábú barátainknak is. Meg éppen azt kérdeztem most Alpolgármester úrtól, hogy persze, ugye nyilván az úgy működik, hogy tavaly ugye volt a játszótér felett, és én tudom, hogy nem rongálódott meg a napvitorla, hogy akkor az ugye idén is kihelyezésre kerül? Meg hát azt nagyon jó lenne elérni, hogy ha addig eljutnánk, hogy azért ugye a játszótereket azzal a szemmel is átnézni, habár a kollégák azért ezt így szokták, hogyha valamelyik, ugye nincsen árnyék, oda süt a nap, hogyha nem is az egész játszóteret, de mit tudom én a mászóka fölé lehessen ilyet kitenni. Ez csak megjegyzés, hogy talán az az egy napvitorla, ami tavaly elkészült, hát ilyen 1 millió forint fölött van, szóval nem olcsó összeg sajnos, de hogy nagyon sokat számít. Úgyhogy ezt csak így ilyen pluszba mondtam 
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el, hogy én például biztos, hogy át fogom nézni az én körzetemben, hogy hova lehetne esetleg még napvitorlát kitenni. Jó. Ja, bocsánat, Péter Norbert, parancsolj.
Dr. Péter Norbert: Köszönöm szépen a szót. Csak egy apróságot szeretnék jelezni. Itt az anyag végén van egy táblázat, ez a „Hogyan védekezhetünk a magas UV-sugárzás ellen?". Láttam, hogy forrásként ugye az OMSZ-nek a honlapja van megjelölve, tehát nem az itteni kollégák csinálták. Itt az extrém UV-sugárzási szintnél nincs megjelölve a napszemüveg viselése, az összes többi szintnél meg megvan, és ezt nem értettem. Nem vagyok ennek a szakértője, de úgy gondoltam, hogy ezt azért jelzem, hogy lehet, hogy az extrém szintnél is érdemes a napszemüveget viselni, tehát hogy én javasolnám ezt oda betenni az OMSZ ellenére is. Tehát hogyha ők nem tették bele, hogy mi ezt beletehetnénk. Köszönöm.
Elnök: Ez módosító indítványa volt Képviselő úrnak?
Dr. Péter Norbert: Javaslat lett volna, de jó, akkor szeretnék módosító javaslatot tenni. Tehát a táblázatba kerüljön bele az extrém UV-sugárzási szint sorba az, hogy tehát pluszba kerüljön bele, hogy napszemüveg viselése, ahogy itt az alatta lévő sorban látható napszemüveg. Ennyi. Köszönöm szépen.
Dr. Péter Norbert szóbeli módosító javaslata: A határozat 1. melléklete 19. oldalán lévő táblázat (Hogyan védekezhetünk a magas UV-sugárzás ellen?) 2. sora (8.0 felett) 3. oszlopában a „kalap viselése" szövegrész helyébe a „kalap, napszemüveg viselése" szöveg lép.Indokolás: a huzamosabb ideig szabadban tartózkodók védekezésénél az extrém magas UV sugárzási szint esetében hiányzik a napszemüveg megjelölése, holott az alacsonyabb szintű UV sugárzási szintnél mindenhol megjelenik. (222/1. számú módosító javaslat)

Elnök: Jó, köszönöm szépen. Mivel ugye az előterjesztő nincs itt, ezért őt ugye nem tudom megkérdezni, hogy befogadja-e, akkor szavaznunk kell módosító indítványról, akkor én indítom a szavazást, jó? Aki elfogadja, az ugye nyomjon igent, akkor induljon a szavazás.
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottsága (7 igen, egyhangú szavazattal) támogatja a 222/1. módosító 
javaslatot. [15/2025. (IV. 15.)

Elnök: Köszönöm. A Bizottság egyhangúlag, 7 igen szavazattal akkor befogadta. Egyébként apróság, de lényeges, hogy azért az legyen benne, Képviselő úrnak a módosító javaslata. Nekem egy megjegyzésem van, de azon nem fogunk tudni változtatni - bocsánat -, a 8. oldalon „Az UV- sugárzás és veszélyei", itt van egy nagyon szép kép és látom, hogy a forrás az az MTVA Sajtó- és Fotóarchívuma, MTI. Engem zavar egyébként - de ezt én most tényleg komolyan is gondolom - nem, brahiból fogom mondani, komolyan is gondolom, engem zavar - hogy ott egy női test látható. Pont. Jó, ez jegyzőkönyvbe kerüljön be. Ezen nem fogunk tudni változtatni, mert most lehetne egy másik fotót betenni, de ez engem zavar. Most ez nem módosító indítvány, mert nem tudunk gondolom mást ide, mert egyébként a leírás az nagyon rendben van, az nagyon jó. Illetve nekem még egy dolog jutott eszembe, de azt majd a testületi ülésen is el fogom mondani másik napirendi pontnál. Hogy ugye azért az itt lakó kedves kőbányaiak egy része ugye mindig vagy az van, hogy ugye csináljunk parkolóhelyet és beton legyen a nem tudom én zöld helyett, akkor egy másik része azt mondja, hogy nem, nem kell beton, nem kell parkoló, miért nem zöldítünk, és kell több fa, és azért a Fogadó utcában történt illegális fakivágás, tehát hogy senki nem kért semmilyen engedélyt, és hát ez az azt hiszem ilyen legalább tizenkét fa kivágásra került, és pont ott van egy betonüzem. A Metrodom Lakópark, betonüzem, meg ahol a fák ki lettek vágva és hát azért, hogy mondjam, hogy azért az ott elég nagy károkat fog okozni a jövőre való tekintettel, mert azért azoknak a fáknak megvolt az oka, hogy miért álltak ott, és amire azt újra fogjuk, ugye 
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újra kell majd telepíteni. Az egy dolog, hogy meg lesznek büntetve és nagyon örülök egyébként, hogy meghoztuk ezt a rendeletet, hogy még magánterületen is ugye meg van határozva, hogy mi az a fa, amit ki lehet vágni, és nem kell hozzá engedély, de ezek a fák hiába álltak magánterületen, ezekhez is engedélyt kellett volna kérni. Ezt csak így ehhez a hőségriadóhoz meg az UV-tervhez mondtam, hogy nekünk figyelni kell, hogy minél több fa legyen. így is tudom, hogy sok fát ültetünk, de ha kivágunk, ugye kivágásra került fa, akkor azokat mindenféleképpen pótolni kell a szabályainknak megfelelően. Jó, akkor szerintem kiveséztük, akkor szavazhatunk a - azt mondja, bocsánat, nézem - 222-es számú előterjesztésről, akkor ugye módosítottuk, és akkor az egészről indítom a szavazást.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 6 igen, egyhangú szavazattal a Budapest X. kerület Kőbánya Hőség- és UV-riadóterve című dokumentum elfogadásáról szóló 222. számú előterjesztést 
támogatja a 222/1. számú módosító javaslat figyelembevételével. [16/2025. (IV. 15.)].

Elnök: Köszönöm. Bocsánat, megállapítom, hogy a Bizottság - ó, én nem szavaztam, nagyon jó, elnézést, akkor mindegy - egyhangúlag, de 6 igen szavazattal elfogadta a napirendet. Elnézést, akkor valamit nem sikerült megnyomnom. Jó, lezárom a napirendi pontot.
3. napirendi pont:

A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat kerületi építési szabályzatáról 
szóló 16/2020. (XI. 26.) önkormányzati rendelet telepítési tanulmányterv alapján 

történő, a Budapest X. kerület, Orbán István utca, Keresztúri út, (39210/191) hrsz.-ú 
közterület, (39210/188) hrsz.-ú közterület és a (39210/174) hrsz.-ú közterület által 

határolt területre vonatkozó módosításának kezdeményezése
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester

Elnök: Áttérhetünk a hármas napirendi pontra, 208-as számú előterjesztés. Megpróbálom felolvasni, jó? A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat kerületi építési szabályzatáról szóló 16/2020. (XI. 26.] önkormányzati rendelet telepítési tanulmányterv alapján történő, a Budapest X. kerület, Orbán István utca, Keresztúri út, (39210/191) hrsz.-ú közterület, (39210/188) hrsz.-ú közterület és a (39210/174) hrsz.-ú közterület által határolt területre vonatkozó módosításának kezdeményezése. Radványi alpolgármester úr az előterjesztő. Bárkinek bármi? Igen, Vékony Csongor Levente. Parancsolj.
Vékony Csongor Levente: Köszönöm a szót. Tisztelt Bizottság. Az előterjesztés az egyértelművé teszi, hogy mi volt a korábbi terv, és hogy milyen módosítást helyeztek kilátásba. Március 6-án Polgármester úrnak írásban már több kérdést feltettem a területtel kapcsolatban, de éppúgy, mint Főpolgármester úr, ez idáig ő sem válaszolt. Több mint egy hónapja jeleztem testületi ülés keretében, hogy többek között veszélyes hulladék is található a Terebesi-erdő melletti erdős területeken, aminek kértem elszállítását, és javasoltam úttorlasz kihelyezését is. Sajnos egy hónapon keresztül nem történt intézkedés, azonban szeretnék köszönetét mondani a TeSzedd! önkénteseinek, akik megtisztították a területet. Örömmel láttam azt is, hogy fából levert karókból elkészült az úttorlasz, ami jelenleg megakadályozza az illegális szemét autóval történő lerakását az erdő azon területén. Az ott élő hajléktalanoktól ma reggel úgy értesültem, hogy május 12-ig kell elhagyniuk az erdőt. Kérem, ha tudják, erősítsék meg vagy pontosítsák információmat, továbbá kérem, adjanak választ, hogy milyen segítséget nyújt a X. kerület az ott élők számára, hová menjenek? Van-e pontos terv az elhelyezésükre, ha igen, akkor mi? Köszönöm.
Elnök: Köszönöm szépen. Akkor még Király-Tóth Attila, akkor parancsolj.
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Király-Tóth Attila: Köszönöm szépen a szót, igyekszem rövid lenni. Igazából maga a napirendi pont részemről természetesen támogatható. Én köszönöm szépen Főépítész asszonynak is a segítséget, folytattam egy email-váltást, érdeklődtem a témával kapcsolatban. Nekem annyi észrevételem van amellett, hogy elfogadom ezt az útfejlesztést, hogy nem tudtam nem kontextusában nézni, hogy ugye most ez az 1385 lakás, ha jól tudom ott megépül, 4000 lakó. Ha továbbiakban ez folytatódik nekem csak annyi aggályom van, hogy itt a zárványa a területnek hosszú távon megszűnjön, és az infrastruktúrára ne legyen nagy terheléssel. Itt ugye a Kőbányai Önkormányzat fölött áll az majd, állami fővárosi beruházás szükséges majd, hogy a 4-es főútnak a bevitele a Hungária körútra, sugárirányba rácsatlakoztatni a területet vasúttal párhuzamosan, az Élessaroknak ugye a palacknyakhatását megszüntetendően. Horribilis fejlesztések. Ez nyilván nem a kerületre fog majd hárulni, hanem nagyobb feladat, csak aggasztó számomra, a jövőben még több lakófunkció, iroda meg fog jelenni, akkor hova fog elmenni ott a térségnek a jövőképe. Úgyhogy köszönöm szépen és én csak ennyit akartam.
Elnök: Köszönöm, akkor Somlyódy alpolgármester úr parancsoljon.
Somlyódy Csaba: Mivel Radványi úr nincs jelen, akkor megpróbálok az én tudásom szerint válaszolni, amire tudok, illetve majd a főépítész asszony is gondolom, hogy amire tud, akkor majd ezt elmondja. Az egyik része, hogy nyilvánvalóan itt az Önkormányzat már többször összefogva különböző szervekkel - FKF-től kezdve a fővároson keresztül helyi akciókban - hihetetlen mennyiségű, ez többszáz tonnában fejeződik ki, ami ott felhalmozódik. Régebben még borzasztóbb volt a helyzet az illegális szeméttel kapcsolatban, ipari méretű volt az elhelyezés. Én magam többször tárgyaltam a Fővárosi Vagyonkezelőnek az embereivel, Vezérigazgatójával, viszonylag jó a viszonyom vele, ezért sikerült elintézni, hogy az Orbán István mellett azokat a beton tankelhárítókat azokat kitették, illetve másfél éves harc után a kerítést megépítették ott a Reménység szigete előtti 90°-os kanyarban, mert azelőtt ott simán be lehetett menni és hihetetlen mennyiségű illegális szemét halmozódott fel. Sajnos ezeket, óriási pénz van ebben, ezt nem kell mondani, az illegális szemetelésben. Dzsipekkel odamennek, elhúzzák a betont, összetörik és a többi, tehát ezek rendszeresek voltak. Én mindig felhívtam őket, ha pótolták néha pótolták, néha fákat, gallyakat húztak oda, az ideiglenesen volt. Legutoljára már ugye a szegény hontalanok beköltöztek, már garázst is építettek ott maguknak és ott tehergépkocsit, kis tehergépkocsit tároltak. Tehát ez az élet folyik ott állattartással egybekötve, tehát kompletten be vannak rendezkedve oda. Azt is el kell mondani, hogy az itteni homelessek egy speciális részt képeznek. Prügy nevű településről települnek időszakosan fel a megélhetésnek a reményében, és ezzel, ha úgy tetszik - vagy nem is tudom, hogy mondjam - a mi homelesseinket üldözik el onnan, és hát így, mivel szervezetten települnek fel, ezért szervezettszerűbben is működnek, sok más egyéb rendőrségi, és a többi gondot is okozva ellentétben a más fajtákkal, ez meglátszik a szemetelésben is. Hihetetlen mennyiségű, én is megdöbbentem, hogy hány száz szemeteszsák van lerakva most azon a részen. Körülbelül egy hét alatt pótolják ezt a szemétmennyiséget, tehát ez egy folyamatos rész. Az Önkormányzat felkérte - éppen most volt a másik Bizottság előtt, fölkérte - az egyik szociális egyesületet, ami Kőbányán működik, arra, hogy a homelessek között, akik ott vannak, készítsenek egy felmérést, hogy tudjunk az ő helyzetükről, tehát szociális helyzetükről, kötődéseikről, szokásaikról, anyagi lehetőségeik, egyáltalán hajlandóak-e az együttműködésre, milyen formában? Tehát megpróbálunk így emberségesen bánni ebben a dologban. A Főpolgármester úr amikor látogatást tett a X. kerületben, akkor szintén ez egy kiemelt téma volt ennek a megbeszélésén, ők is pontosan tisztában vannak ezzel. Azért mondom ezt, mert a terület maga az a Fővárosi Önkormányzatnak a területe, amiről szó van, tehát hogyha úgy tetszik, például a mi közterület-felügyelőink nem is járhatnának el ott, ott a FÖRI jár el. Amit sikerült a FÖRI-vel való együttműködésben megoldani az, hogy talán Képviselő úr is látta, hogy oda négy kamera föl lett helyezve, mert még a Keresztúri Iskola is kérte, hogy ott a fal mellett járnak el, hogy valamifajta kontroll legyen ebben a dologban, és itt sikerült a FÖRI-vel nemcsak, hogy kihelyeztetni, hanem abban is megállapodni, hogy hova tegyük föl, hogy minél teljesebb 
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legyen ez a történet. Hála isten nem lehet lelőni őket úgy, tehát valami más megoldást kell velük kezdeni ebben a részben. Ennek az egyik állomása, amire a Bayer vezérigazgatójával tárgyalva azt mondta, hogy úgyis ugye az utat meg kell építeni, el kell kezdeni, erre ugye kötelezettsége van a településfejlesztési megállapodás keretében, amit a fővárossal kötött meg, hogy májusban el kell kezdeni ezt a dolgot, innen van ez a májusi dátum. Erre nekünk ilyen szempontból ugye Jegyző úr, hogy nincsen hatással? Mert ezt a szerződést nem a X. kerületi Önkormányzat kötötte, hogy mikor kell elkezdeni ezt a munkát, hanem ezt a fővárossal kötötte ezt a megállapodást, ugye? Tehát nem mi írtuk elő ezt a májusi dátumot neki, a tizedikét, ezt a májusi dátumot, hogy akkor kell a munkát megkezdeni, amit a Képviselő úr? (Jegyző úr jelzi, hogy nem.J Tehát mi is csak innen tudjuk ezt a dolgot, tehát hogy a fővárossal kötött szerződésben vállalt bizonyára, amit mi nem teljesen ismerünk, mert egy külső fél vagyunk ebből a szempontból, de vélhetően igaz a dátum, merthogy meg kell csinálni ezt az utat, mert ez is hozzátartozik a dolgaihoz. Csendben jegyzem meg, hogy az övezet az barnaövezet, tehát kevésbé vonatkoznak rá azok a rigorózus előírások, hogy minek kell bekövetkeznie ahhoz, hogy megkapja a működési engedélyt. Sok minden alól mentességet kapott az építkezés. A további építkezésről annyit lehet tudni, hogy hírek vannak erről, hogy erős támogatottsága van a folytatásnak, de papíron szerződés, elköteleződés, pályázat a főváros, mert ez fővárosi terület, elsősorban neki kéne kiírni ezt a területet valamilyen fejlesztésre, ez még nem történt meg. Tehát erről hivatalos papír nincsen. Erős mendemondák vannak - így kell, hogy fogalmazzak erre a dologra -, nagy valószínűséggel így lesz a történet, de ennek hivatalos része még nem történt meg. Nem tudom, hogy főépítész asszonyt kíván-e?
Elnök: Jó, köszönöm és akkor látom, hogy Vékony Csongor Levente még egyszer, parancsolj.
Vékony Csongor Levente: Köszönöm. Csak a tisztázás kedvéért egy kérdést szeretnék megfogalmazni. A kamerák, amiket említett Képviselő úr, azok most lettek kihelyezve vagy ezek azok, amik már régóta ki vannak helyezve?
Elnök: Alpolgármester úr parancsoljon.
Somlyódy Csaba: Igen, ezek nemrégen lettek kihelyezve, ez a négy darab kamera, ami ott a Keresztúri, az Egisnek a kerítésének a háta mögött levő területekre gondolok itt. Ezen a részen az a négy kamera ez most lett kihelyezve egy pár hónapja, és ezt a FÖRI rakta ki, tehát nem is mi üzemeltetjük.
Elnök: Jó, még valaki? Jó, ha nincsen más, akkor megkérem a bizottsági tagokat, hogy szavazzunk a 208-as számú előterjesztésnek az elfogadásáról. Indítom a szavazást vagy támogatásáról, bocsánat.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 7 igen, egyhangú szavazattal a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat kerületi építési szabályzatáról szóló 16/2020. (XI. 26.] önkormányzati rendelet telepítési tanulmányterv alapján történő, a Budapest X. kerület, Orbán István utca, Keresztúri út, (39210/191) hrsz.-ú közterület, (39210/188) hrsz.-ú közterület és a (39210/174) hrsz.-ú közterület által határolt területre vonatkozó módosításának kezdeményezéséről szóló 208. számú előterjesztést támogatja [17/2025. (IV. 15.)].

Elnök: Köszönöm. Megállapítom, hogy a Bizottság egyhangúlag 7 igen szavazattal támogatta az előterjesztést, ezzel a napirendi pontot lezárom.
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4. napirendi pont:
A Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal 2024. évben végzett 

tevékenységéről szóló beszámoló 
Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző

Elnök: Jön az utolsó, negyedik napirendi pontunk, Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal 2024. évben végzett tevékenységéről szóló beszámoló, Jegyző úr, az előterjesztője. Szeretné-e kiegészíteni? (Jegyző úr jelzi, hogy csak ha kérdés lenne.) Ha csak kérdés van. Van-e kérdés? Nincsen kérdés. Én egy óriási köszönettel tartozom, mert rengeteg munkát végeznek az itteni kollégák és magas színvonalon végzik ezt a munkát. Én azt hiszem - talán szerintem minden évben el szoktam mondani -, hogy én bárkihez fordulok és elég sűrűn szoktam azért e-mailt írogatni, akkor én mindig mindenre kapok választ. Hogyha határidőn túl kapok választ, akkor arra mindig van egy kis mellékmondat, hogy elnézést. Elnézést is kérnek a kollégáink, hogy néha kicsúsznak a határidőből, de nagyon szépen köszönöm a munkát, amit elvégeztek, meg amit a jövőben is el fognak végezni, és nagyon sokat segítik a mi munkánkat. Jó, akkor induljon a bizottsági ülés utolsó szavazása a 225-ös számú előterjesztésnek a támogatásáról. Indítom a szavazást.Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 7 igen, egyhangú szavazattal a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal 2024. évben végzett tevékenységéről szóló beszámolóról szóló 225. számú előterjesztést támogatja [18/2025. (IV. 15.)].

Elnök: Köszönöm. Megállapítom, hogy a Bizottság egyhangúlag 7 igen szavazattal támogatta a 225-ös számú előterjesztést. Ezzel megállapítom, hogy a Bizottság megtárgyalta a napirendjét és szeretném felkérni, döntsétek el, Király-Tóth Attila vagy dr. Tóth Bence Péter szeretne velem aláírni? Egyikőtök sem írt még alá? Te? Jó, akkor dr. Tóth Bence Pétert szeretném felkérni, hogy majd írja velem együtt alá a jegyzőkönyvet, és megállapítom, hogy 15 óra 32 perckor be is zárhatom a Bizottságnak az ülését. Köszönöm a munkát.
K. m. f.

Dr. Tóth Bence Petertsági tagbi
Törvényességi szempontból ellenjegyzőm:
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A jegyzőkönyv mellékletei

meghívó, előterjesztések (elektronikus adathordozón]jelenléti ívülésről készült hangfelvétel (elektronikus adathordozón)határozatok mellékleteírásban benyújtott módosító javaslatjegyző törvényességi észrevételeinterpellációtitkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyvfelszólalási jegy
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